
本院成員機械與自動化工程學系助理教授盧怡君教授及其科研團隊最近研發了一種高能量新型鋅-碘溴液流電池，刷新

了目前水系液流電池能量密度的紀錄。這項突破性的成果近日在國際知名學術期刊《能源及環境科學》（Energy & 

Environmental Science）發表，並獲英國皇家化學會旗下雜誌《化學世界》（Chemistry World）重點報導。本院同仁

謹致賀忱！ 

College member, Professor Lu Yi-chun of the Department of Mechanical and Automation Engineering, and her 
research team developed a high-energy-density zinc/iodine-bromide redox flow battery, which achieved the highest 
reported energy density for aqueous redox flow batteries to-date. The breakthrough was published in the renowned 
journal Energy & Environmental Science in early 2017, and was recently featured by the magazine Chemistry World, 
published by The Royal Society of Chemistry, United Kingdom. Our warmest congratulations to Professor Lu! 

本院校友獲中大工程學院表揚為傑出校友 
College Alumni Received Honor of CUHK Faculty of Engineering Distinguished Alumni 

本院成員研究新突破 
College Member Achieved Research Breakthrough 

中大工程學院成立二十五周年舉行的傑出校友頒授典禮上，表揚合

共二十五位在其所屬行業的傑出表現，以及對社會和母校的貢獻的

校友，其中九位為聯合書院校友，名單詳列如下。本院同仁謹致賀

忱！ 

On the occasion of its silver jubilee, CUHK Faculty of Engineering 
honoured 25 alumni with distinguished achievements in their  
professional fields who have made a remarkable impact on the 
University and society. Nine of them are United College alumni  
and the list is appended as follows. Our warmest congratulations  
to all recipients! 

姓名 Name 職位 Position 專長/貢獻範圍 Contributions 

鄒金根先生（85/電子） 
Mr Stephen K K Chau (85/ELE) 

數碼通科技總裁 
Chief Technology Officer, SmarTone 

流動通訊發展 
for his contribution to the development of mobile communications in 
Hong Kong 

何敬才教授（88/電子） 
Professor Ho King-choi (88/ELE) 

密蘇裡大學工程學院教授 
Professor, College of Engineering, University of Missouri, 
USA 

訊號處理及無線網絡教學及研究 
for his research and educational contribution to signal processing and 
wireless networks 

李偉光先生（77/電子） 
Mr Lee Wai-kwong (77/ELE) 

ASM 太平洋科技有限公司行政總監 
Chief Executive Officer, ASM Pacific Technology Ltd 

電子業發展 
for his leadership in the electronic industry 

李玉珍女士（80/電子） 
Ms Eppie Y C Lee (80/ELE) 

香港上海滙豐銀行亞太區財務部高級管理訊息經理 
Senior MI Manager - Business Process Control Asia 
(Finance - COO), HSBC 

銀行界、慈善服務 
for her leadership in the banking sector and contribution to the 
community, including areas such as charity, education and environment 

梁健文先生（78/社會） 
Mr Leung Kin-man (78/SOC) 

中信銀行股份有限公司資訊科技及營運總監 
Chief Information & Operations Officer,  
China CITIC Bank International Limited 

資訊科技發展 
for his contribution to IT development in Hong Kong 

譚偉豪博士（86/電子） 
Dr Samson W H Tam (86/ELE) 

權智有限公司創辦人及主席 
Founder and Chairman, Group Sense Ltd 

電子及資訊科技 
for his leadership in the electronic industry and contribution to the 
development of IT in Hong Kong 

唐偉邦先生（87/電腦） 
Mr Tong Wai-pong (87/CSC) 

太古集團公共事務董事 
Director of Public Affairs, John Swire & Sons (HK) Ltd 

航運、酒店及零售業 
for his leadership in aviation and contribution to the tourism and  
retail industries of Hong Kong 

黃得勝教授（03/自動化與計算機
輔助工程） 
Professor Wong Tak-sing (03/
ACEG) 

賓夕法尼亞州立大學機械工程學系助理教授 
Assistant Professor of Mechanical Engineering,  
Wormely Family Early Career Professor in Engineering, 
Department of Mechanical and Nuclear Engineering,  
The Pennsylvania State University, USA 

仿生材料研究 
for his contribution to the field of biologically inspired surface 
nanoengineering 

王維基先生（85/電子） 
Mr Wong Wai-kay (85/ELE) 

香港電視網絡有限公司董事會主席 
Chairman, Hong Kong Television Network Limited 

資訊科技發展 
for his leadership in the information and communication industry 

思源文娛中心暫停開放 
Si Yuan Amenities Centre Closed for Maintenance 
書院思源文娛中心將於 2017 年 6 月 20 日至 7 月 3 日暫停開放，以便作周年檢查及維修。思源文娛中心將於 2017 年 

7 月 4 日照常營業。 

The College Si Yuan Amenities Centre will be closed from 20 June to 3 July 2017 for annual maintenance. The Centre 
will reopen on 4 July 2017. 


